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PROTOKÓŁ Nr 16/20 

z obrad XVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w kadencji 2018-2023 odbytej w dniu  

30 stycznia 2020 r. w godzinach od 10:05 do 12:30 w sali konferencyjnej Urzędu 

Miejskiego w Rajgrodzie. 

 

W posiedzeniu wzięli udział: załącznik lista Radnych Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

załącznik lista Sołtysów z Gminy Rajgród. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Ireneusz Gliniecki – Burmistrz Rajgrodu  

2. Piotr Milewski – Sekretarz 

3. Joanna Andruk – Skarbnik 

4. Załącznik lista gości na posiedzeniu XVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32, 

c) ustalenia zasad przyznawania diet i zwrotu kosztów przejazdów radnym oraz 

ustalenia diety Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

d) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2020 roku za kształcenie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę 

Rajgród, 

e) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 

2019/2020, 
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f)obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, 

g) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, 

h) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na  

2020 rok. 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok. 

7. Przedstawienie planu pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok. 

8. Wnioski i oświadczenia radnych.  

9. Sprawy różne.  

10. Zamknięcie obrad.  

Ad. 1. Otwarcie obrad.  

Obrady otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Rajgrodzie - Marek Bućko, powitał 

wszystkich uczestników obrad oraz gości i stwierdził na podstawie listy obecności 

prawomocność obrad. Podczas obrad sesji na 15 radnych obecnych było 14 radnych.  

 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, iż wpłynął wniosek o dokonanie zmian w porządku obrad 

XVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie w dniu 30.01.2020 r. polegających na: 

• Wycofaniu z porządku obrad z punktu 5. Podjęcie uchwał w sprawach podpunktu  

b) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Rajgród na lata 2020-32, oraz 

podpunktu c) ustalenia zasad przyznawania diet i zwrotu kosztów przejazdów radnym 

oraz ustalenia diety Przewodniczącego Rady Miejskiej w Rajgrodzie, 

• dodaniu do porządku obrad do punktu 5. Podjęcie uchwał w sprawach podpunktu  

f) szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy dzieciom i młodzieży w 

ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z 

Gminy Rajgród, 

• dodaniu do porządku obrad następujących punktów: 

6. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 
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2019 r. 

7. Przyjęcie sprawozdania z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. 

9. Przedstawienie sprawozdania z pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 

2019 r. 

Pozostałe punkty pozostają bez zmian.  

Nowy porządek obrad przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie.  

4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji.  

5. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

b) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz 

ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2020 roku za kształcenie 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę 

Rajgród, 

c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2019/2020, 

d) obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej, 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym 

dzierżawcą, 

f) szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy dzieciom i młodzieży  

w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  

i Młodzieży z Gminy Rajgród, 
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g) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na  

2020 rok. 

6. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019r. 

7. Przyjęcie sprawozdania z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. 

8. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok. 

9. Przedstawienie sprawozdania z pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 

2019 r. 

10. Przedstawienie planu pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok. 

11. Wnioski i oświadczenia radnych.  

12. Sprawy różne.  

13. Zamknięcie obrad.  

Przewodniczący Rady Miejskiej przedstawił nowy porządek obrad, następnie zapytał 

zebranych o zmiany bądź propozycje, uwagi odnośnie proponowanego porządku obrad. Radni 

nie wnieśli żadnych uwag. Przewodniczący Rady Miejskiej poddał nowy porządek obrad pod 

głosowanie. W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie przyjęła 

porządek obrad. 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z XV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Przewodniczący poinformował, iż protokół został dostarczony radnym na Dysku Google. 

Przewodniczący poddał protokół z XV sesji pod głosowanie radnych. 

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

protokół z XV Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

Ad. 4. Informacja Burmistrza o wydanych zarządzeniach i pracy od ostatniej sesji. 

Burmistrz powitał zebranych. Poinformował o wydanych 11 zarządzeniach od nr. 94 do 115, 

które można znaleźć na stronie BIP Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie 
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31 grudnia Burmistrz uczestniczył w pogrzebie Jana Polkowskiego byłego Sołtysa Wólki 

Piotrowskiej. Dodatkowo Burmistrz brał udział w plenerowym Sylwestrze w Parku Miejskim 

w Rajgrodzie.  

3 stycznia Burmistrz brał udział w spotkaniu roboczym w siedzibie Państwowej Straży 

Pożarnej w Grajewie. Spotkanie dotyczyło zakupu w bieżącym roku nowego średniego 

samochodu strażackiego. Burmistrz poinformował, iż prawdopodobnie wniosek uzyska OSP 

Szczuczyn. 

6 stycznia Odbyła się procesja Trzech Króli i Urząd Miejski w Rajgrodzie czynnie 

uczestniczył w religijnym przedsięwzięciu. Burmistrz podkreślił udział Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Rajgrodzie, jako iż był jednym z Trzech Króli. Burmistrz podziękował 

osobom organizującym tę przedsięwzięcie. 

8 stycznia Burmistrz uczestniczył w debacie pt. „Strategia Rozwoju Województwa 

Podlaskiego 2020-30”. Spotkanie odbyło się w Starostwie Powiatowym w Grajewie. Podczas 

spotkania Burmistrz przekazał swoje uwagi odnośnie „Strategii Rozwoju Województwa 

Podlaskiego”, a dokładnie to, iż Strategia powinna dawać szanse rozwoju turystyki i 

agroturystki oraz powinna zakładać możliwość wsparcia finansowego na budowę 

innowacyjnych linii produkcyjnych przeznaczonych do produkcji materiałów budowlanych z 

surowców pozyskanych z recyklingu. Ponadto burmistrz dopowiedział, iż „Strategia Rozwoju 

Województwa Podlaskiego” powinna umożliwić/ułatwić Gminie Rajgród ubieganie się o 

status gminy uzdrowiskowej i wspierać gminę finansowo, aby tworzyć lub modernizować 

drogi, ścieżki, dróżki rowerowe oraz bulwary wzdłuż Jeziora Rajgrodzkiego i infrastruktury 

towarzyszącej rozwojowi tej idei. 

11 stycznia Na zaproszenie Ks. Proboszcza Hieronima Mojżuka Burmistrz uczestniczył w 

Przeglądzie Dekanalnym Jasełek. W przeglądzie uczestniczyły 2 publiczne szkoły z Gminy 

Rajgród. Burmistrz podziękował osobom przygotowującym jasełka i pogratulował 

zwycięzcom.  

16 stycznia Burmistrz uczestniczył w Walnym Zebraniu Członków PROT. Burmistrz podczas 

spotkania omówił z uczestnikami kwestie statutowe, plany pracy na rok 2020, budżet oraz 

sprawy bieżące. Burmistrz poinformował, iż czeka gminę dużo pracy odnośnie turystki i 

agroturystki. 

18 stycznia Burmistrz uczestniczył w teatrzyku rajgrodzkim, gdzie Dyrektor Biblioteki 

Publicznej w Rajgrodzie zorganizowała przedstawienie kukiełkowe pt.”Calineczka”. 

Burmistrz pogratulował i podziękował Dyrektor Biblioteki za pomysł i inicjatywę.  

20 stycznia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Pracy w Grajewie. 

Podczas spotkania przedstawiono sytuację na rynku pracy w Powiecie Grajewskim oraz 

przedstawiono sposób finansowania na rok 2020. Tego samego dnia odbyło się spotkanie w 

Starostwie Powiatowym w Grajewie.  

21 stycznia Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Oddziału Powiatowego OSP w 

Grajewie. Spotkanie odbyło się w Szczuczynie. W trakcie spotkania omówiono sprawozdanie 

pracy zarządu za rok 2019 i przedstawiono plan pracy na rok 2020. Omówiono również 

kwestię kampanii sprawozdawczych. Msza św. prawdopodobnie będzie miała miejsce w 

Rajgrodzie. 
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24 stycznia Burmistrz brał udział w spotkaniu roboczym w ramach zgromadzenia Związku 

Komunalnego Biebrza w Zabielu. Burmistrz uczestniczył w zgromadzeniu z 

Przewodniczącym RM w Rajgrodzie oraz Dyrektorem ZGKiM na którym podsumowano rok 

2019 oraz omówiono plany na rok 2020. 

25 stycznia Burmistrz uczestniczył w szczególnym wydarzeniu, integrującym lokalną 

społeczność Rydzewa, Kosówki i Wólki Piotrowskiej oraz sąsiednich miejscowości. 

Burmistrz podziękował za spotkanie i zaproszenie.  

28 stycznia Tego dnia odbyło się zebranie wspólne Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

29 stycznia Burmistrz wziął udział w posiedzeniu Zarządu Lokalnej Grupy Działania 

„Biebrzański Dar Natury” w Wojewodzinie. Podczas spotkania omówiono kwestie zmian w 

budżecie.  

Burmistrz po poinformowaniu zebranych o wydanych zarządzeniach i wykonanej pracy od 

ostatniej sesji przeszedł do tematu inwestycji. Burmistrz poinformował, iż Gmina Rajgród jest 

po rozstrzygnięciu przetargu na inwestycje budowy sieci wodociągowej w Rybczyźnie i 

Czarnej Wsi. Burmistrz poinformował, iż na dwóch przetargach gmina zaoszczędziła 787 tys. 

zł. 

Przetarg w Czarnej Wsi - wyceniony i zaplanowany w budżecie na 889 tys. zł a koszt 

końcowy to 445 tys. zł. 

Przetarg w Rybczyźnie – wyceniony i zaplanowany w budżecie na 580 tys. zł a koszt 

końcowy to 229 tys. zł. 

Burmistrz poinformował, iż przetarg na projekt dot. bioróżnorodności jest prawie dopięty do 

końca oraz dodał, że w przyszłym tygodniu wraz z Jackiem Piorunkiem ma cykl spotkań w 

Urzędzie Marszałkowskim w Białymstoku, podczas których będzie ustalone czy można użyć 

zamienny materiał zamiast drewna tj. hanit- który jest tańszy oraz trwalszy. Burmistrz dodał, 

iż za 1m² deski z drewna trzeba by było zapłacić 409,65zł, a zaś za deskę z hanitu 291 zł, 

gdzie w dodatku hanit jest materiałem powstałym z recyklingu (deska z hanitu najdroższa 

opcja 401zł).  

Kolejne inwestycje omówione przez Burmistrza to postawienie nowego ogrodzenia przy 

Zespole Szkolno- Przedszkolnym w Rajgrodzie przy wykorzystaniu zakupionego już 

materiału oraz modernizacja oświetlenia ulicznego w Rajgrodzie. Gmina Rajgród jest jeszcze 

przed przetargiem.  

Burmistrz przypomniał zebranym, iż gmina złożyła wniosek do RPO odnośnie fotowoltaiki 

przy stacji uzdatniania wody. Kosztorys na dany projekt wynosi 300 tys. zł. 

Burmistrz poinformował o projekcie „Rybactwo i Morze” dzięki któremu w miejscowości 

Czarna Wieś powstanie miejsce rekreacji na plaży- altanki, przebieralnie, pojemniki na śmieci 

oraz miejsce grillowe przy pomoście wędkarskim.  

Burmistrz poinformował, iż trwają przygotowania do wniosków na OZE dla mieszkańców 

(86 ankiet = 86 instalacji fotowoltaicznych). Maksymalna wartość tego projektu wynosi 2 

miliony zł a dofinansowanie wynosi 70%. 
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Burmistrz przypomniał zebranym, że Koła Gospodyń Wiejskich muszą przygotować 

rozliczenia finansowe do końca stycznia. W innym wypadku nie otrzymają dotacji. Burmistrz 

pozostając przy temacie Kół Gospodyń Wiejskich przedstawił propozycję grantową, otóż 18 

lutego w Centrum Aktywności Społecznej w Białymstoku odbędzie się spotkanie 

informacyjne na temat programu „Aktywni Obywatele-Fundusz Krajowy”, na którym będzie 

przedstawiciel Urzędu Miejskiego w Rajgrodzie Marcin Wielencej. Burmistrz poinformował, 

iż dzięki temu programowi granty mogą uzyskać Koła Gospodyń Wiejskich, Spółdzielnie 

Socjalne oraz stowarzyszenia. Burmistrz szczerze zachęcał przewodniczących Kół Gospodyń 

Wiejskich z Gminy Rajgród do wzięcia udziału w spotkaniu. Dodatkowo Burmistrz 

zapowiedział, iż jeśli będzie dużo chętnych wygospodaruje samochód aby zorganizować 

wspólny wyjazd. Burmistrz dodał, iż budżet tego programu jest duży, ponieważ wynosi aż 30 

milionów €.  

Burmistrz po przekazaniu informacji inwestycyjnych poprosił Sekretarza aby wspólnie 

wręczyć grawerton gratulacyjny Dyrektor Biblioteki Publicznej w Rajgrodzie Annie 

Arciszewskiej z okazji uroczystości 70-lecia Biblioteki w Rajgrodzie.  

Przewodniczący RM w Rajgrodzie poinformował zebranych, iż 27 stycznia obchodziliśmy 75 

rocznicę wyzwolenia obozu koncentracyjnego w Auschwitz. Przewodniczący zaproponował, 

aby obejrzeć i posłuchać wystąpienie Mariana Turskiego, byłego więźnia obozu w Auschwitz.  

Po wysłuchaniu przemówienia, Przewodniczący RM w Rajgrodzie podziękował zebranym za 

uwagę i poinformował, iż gazeta Współczesna oraz Kurier Poranny organizuje konkurs 

„Osobowość Roku 2019”. Do tego konkursu zostały zgłoszone dwie osoby z naszej gminy: 

Pani Jolanta Rejkiewicz w kategorii polityka, samorządność i społeczność lokalna oraz Pani 

Joanna Andruk w kategorii działalność społeczna i charytatywna. Przewodniczący poprosił, 

aby głosować poprzez wysłanie smsów na obie panie. Następnie Przewodniczący RM w 

Rajgrodzie ogłosił przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący RM w Rajgrodzie wznowił obrady i przeszedł do kolejnego 

punktu. 

Ad. 5. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

Głos zabrała Skarbnik- Joanna Andruk. Przedstawiła zebranym treść uchwały oraz objaśniła.  

Po stronie planu wydatków i dochodów wprowadza się następujące zmiany: 

1. Dokonuje się zmian po stronie dochodów w związku z wpływem środków -rozdział 80195-

kwota zwiększeń-49.323,00zł. 

2. Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami w związku z bieżącymi potrzebami 

dotyczącymi realizacji projektu pn. "Szkoła w Rajgrodzie-szkołą kompetencji kluczowych"–

Zespół Szkolno-Przedszkolny w Rajgrodzie-rozdział 80195. 
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3. Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami rozdziału 80101 na kwotę35zł w związku 

ze wzrostem kwoty ubezpieczenia– Zespół Szkolno-Przedszkolny w Rajgrodzie-rozdział 

80101. 

4. Dokonuje się zwiększenia po stronie dochodów-wpływ odszkodowania i wydatków-zakup 

usług remontowych - w związku z powstaniem szkody na pomoście pływającym przy 

przystani wędkarskiej w Rajgrodzie - kwota 6.294,00zł.- rozdział 63003. 

5. Dokonuje się zmian pomiędzy paragrafami w planie finansowym OPS Rajgród po stronie 

wydatków w związku z realizacją zadania realizowanego w ramach Programu Wieloletniego 

„SENIOR+” – kwota 2.170zł.-rozdział 85295. 

6. Dokonuje się przeniesień pomiędzy rozdziałem 85153 i 85154 dotyczącymi realizacji 

zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii. 

7. Dokonuje się przeniesień pomiędzy paragrafami na pokrycie kosztów systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi określonymi w ustawie o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach. 

8. Dostosowuje się wartość rezerwy celowej do wymogów zawartych w ustawie z dnia 26 

kwietnia 2007 r. o zarządzaniu kryzysowym -70.500zł. 

Wynik operacyjny stanowiący różnicę pomiędzy dochodami bieżącym, a wydatkami 

bieżącymi w 2020 roku jest dodatni, co oznacza, że została zachowana relacja z art. 242 

ustawy o finansach publicznych. 

Gdy Skarbnik wyczerpała temat zmian w budżecie Gminy Rajgród na rok 2020, 

Przewodniczący RM podziękował Joannie Andruk i zapytał zebranych o pytania odnośnie 

przedstawionej uchwały. Pytań nie było.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVI/104/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 stycznia 2020 w sprawie zmian w budżecie gminy Rajgród na rok 2020. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła Uchwałę Nr XVI/104/20 Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie zmian w budżecie gminy 

Rajgród na rok 2020.  
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b) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2020 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Rajgród, 

Głos zabrał Sekretarz- Piotr Milewski. Sekretarz poinformował, iż karta nauczyciela nakazuje, 

aby każdego roku Rada Miejska podejmowała uchwałę, która będzie ustalała plan 

doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz wskazywała maksymalną kwotę dofinansowania 

opłat związanych z podnoszeniem kwalifikacji zawodowych nauczycieli. Dodał, iż do 31 

października dyrektorzy szkół, które są w naszej gminie zgłosili zapotrzebowanie, aby ustalić 

plan. Sekretarz poinformował, iż było organizowane spotkanie z dyrektorami, podczas 

którego dane tematy zostały przedyskutowane. Sekretarz dodał, że Gmina Rajgród uzyskała 

pozytywną opinie Związków Zawodowych na temat projektu danej uchwały. Generalnie 

specjalności i potrzeby w zakresie szkolnictwa pozostały bez zmian względem ubiegłego roku. 

Sekretarz poinformował, iż Gmina Rajgród utrzymuje od lat obowiązującą kwotę w 

przypadku studiów podyplomowych tj. maksymalnie do 500 zł za semestr.  

Przewodniczący RM podziękował sekretarzowi i zapytał zebranych o pytania odnośnie 

projektu uchwały. Pytań nie było. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVI/105/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 stycznia 2020 w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2020 

roku za kształcenie nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez 

Gminę Rajgród.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie. W wyniku zarządzonego 

głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie przyjęła większością głosów (1 głos przeciw) 

Uchwałę Nr XVI/105/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie 

ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia 

maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2020 roku za kształcenie nauczycieli 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę Rajgród. 
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c) określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2019/2020 

Sekretarz poinformował, iż projekt danej uchwały jest wynikiem zmian w przepisach prawa 

oświatowego. Sekretarz dodał, że na początku grudnia weszły zapisy, które unormowały 

sposób w jaki obliczana jest kwota, którą otrzymują rodzice związku z dowozem swojego 

dziecka do szkoły, dot. kształcenia specjalnego. Aby ujednolicić kwoty za dowóz , 

wprowadzono wzór w którym bierze się dane m.in. cenę paliwa (Ropa 5,12 zł/L, Benzyna 

4,90zł/L, AutoGaz 2,35zł/L). Ta uchwała będzie obowiązywać tylko na dany rok szkolny, w 

przypadku nowego roku szkolnego, będzie trzeba ponownie stworzyć taką uchwałę.  

Przewodniczący RM zapytał zebranych o pytania odnośnie projektu uchwały. Pytań nie 

stwierdzono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVI/106/19 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 stycznia 2020 w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród 

na rok szkolny 2019/2020.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XVI/106/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie 

określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Rajgród na rok szkolny 2019/2020. 

d) obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej 

Sekretarz poinformował zebranych, iż przepisy ustawy o samorządzie gminnym w art. 40 

mówią, iż grupa mieszkańców gminy posiadających czynne prawa wyborcze organu 

stanowiącego, może występować z obywatelską inicjatywą uchwałodawczą. Sekretarz dodał, 

iż w Gminie Rajgród przepisy wewnętrzne regulujące szczegółowo ten materiał nie 

funkcjonowały. Sekretarz poinformował, iż w ustawie występuje obostrzenie dot. list poparcia, 

ponieważ grupa mieszkańców, która wystąpi z obywatelską inicjatywą uchwałodawczą musi 

liczyć w gminie do 20 tys. mieszkańców co najmniej 200 osób. Jeśli byłaby to gmina do 5 tys. 

mieszkańców wtedy co najmniej 100 osób. Jeśli w ramach obywatelskiej inicjatywy 
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uchwałodawczej powstanie projekt uchwały wpłynie on do Przewodniczącego RM w 

Rajgrodzie i musi być on poparty przez co najmniej dwustu mieszkańców gminy. Sekretarz 

dodał, że przepisy określają, iż stworzony musi zostać komitet inicjatywy uchwałodawczej 

składający się z co najmniej 5-ciu mieszkańców (1 osoba reprezentująca, która będzie 

upoważniona do reprezentowania komitetu tzn. do występowania podczas posiedzeń komisji 

oraz sesji rady). O swoim zawiązaniu, komitet informuje Przewodniczącego RM w 

Rajgrodzie oraz do swojego zawiadomienie załącza projekt uchwały wraz z uzasadnieniem 

oraz listą poparcia. Następnie Przewodniczący RM w Rajgrodzie dokonuje analizy formalnej 

i jeżeli analiza formalna przebiegnie pozytywnie wówczas projekt będzie kierowany na 

najbliższą Sesję Rady Miejskiej w Rajgrodzie a jego treść będzie zamieszczona w Biuletynie 

Informacji Publicznej.  

Przewodniczący RM zapytał zebranych o pytania odnośnie projektu uchwały. Pytań nie 

stwierdzono. 

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVI/107/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 stycznia 2020 w sprawie obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XVI/107/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie 

obywatelskiej inicjatywy uchwałodawczej. 

e) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą, 

Sekretarz poinformował, iż projekt uchwały dot. wyrażenia zgody na zawarcie umowy 

dzierżawy przez Koło Gospodyń Wiejskich w Pieńczykowie części działki tuż przy budynku 

świetlicy wiejskiej z przeznaczeniem na lokalizację garażu blaszanego. Umowa miała by 

obowiązywać na okres 5 lat, w tej chwili koło gospodyń ma już zawartą taką umowę, która 

kończy się 20 marca 2020 roku i zgodnie z przepisami prawa, aby zawrzeć kolejną umowę 

potrzebna jest zgoda Rady Miejskiej.  

Przewodniczący RM zapytał zebranych o pytania odnośnie projektu uchwały. Pytań nie 

stwierdzono. 
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Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVI/108/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 stycznia 2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z 

dotychczasowym dzierżawcą.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XVI/108/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy z dotychczasowym dzierżawcą. 

f) szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy dzieciom i młodzieży  

w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  

i Młodzieży z Gminy Rajgród, 

Sekretarz poinformował, iż tuż po odbytych komisjach odbył rozmowy z Podlaskim Urzędem 

Wojewódzkim, a dokładnie z reprezentantami z Wydziału Nadzoru Kontroli, którzy 

zasugerowali o wniesie pewnych zmian do danej uchwały. Urząd Wojewódzki stwierdził, iż 

w przypadku kryteriów przyznania stypendium nie można brać pod uwagę oceny z 

zachowania. Z związku z tym, że charakter stypendium dotyczy dzieci uzdolnionych 

mających szczególne osiągnięcia naukowe, kulturalne bądź sportowe nie ma mowy aby ocena 

z zachowania miała jakieś znaczenie odnośnie otrzymania stypendium. Sekretarz kontynuując 

dodał, iż w uchwale Rady Miejskiej w Rajgrodzie nie może być tekstu stwierdzającego, iż 

brana jest pod uwagę ocena z zachowania do przydzielenia stypendium uczniowi. Sekretarz 

poinformował, iż w paragrafie 4 widniał zapis dotyczący kiedy następuje utrata prawa do 

otrzymania stypendium, aczkolwiek Urząd Wojewódzki stwierdził, iż Rada Miejska nie ma 

upoważniającego prawa w przepisach oraz kompetencji, aby wskazywać sytuację, w których 

następuje utrata prawa do stypendium. Sekretarz poinformował, iż w nowej uchwale 

dokonano zasugerowanych poprawek. Sekretarz poinformował, iż w projekcie uchwały 

szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy dzieciom i młodzieży  

w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci  

i Młodzieży z Gminy Rajgród widniał zapis odnośnie nr rachunku bankowego. Zdaniem 

wojewody żadna osoba fizyczna nie ma takiego przymusu aby mieć nr rachunku bankowego. 
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Z związku z tym zaproponowano, aby nr rachunku bankowego na, który miało być 

przekazywane stypendium usunąć z zapisów regulaminu oraz ze wzoru wniosku.  

Przewodniczący RM zapytał zebranych o pytania odnośnie projektu uchwały. Pytań nie 

stwierdzono.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVI/109/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 stycznia 2020 w sprawie szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy 

dzieciom i młodzieży w ramach Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych 

Dzieci i Młodzieży z Gminy Rajgród.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XVI/109/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie w 

szczegółowych warunków i trybu udzielania pomocy dzieciom i młodzieży w ramach 

Lokalnego Programu Wspierania Edukacji Uzdolnionych Dzieci i Młodzieży z Gminy 

Rajgród. 

g) przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok, 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej RM w Rajgrodzie- Stanisław Król. Radny 

Król przedstawił zebranym jakie działania w kwartałach ma zamiar zrealizować Komisja 

Rewizyjna. Stanisław Król poinformował, iż  

W pierwszym kwartale: 

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w Rajgrodzie na posiedzeniach 

wspólnych komisji,  

W drugim kwartale:  

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwały Rady Miejskiej w Rajgrodzie na posiedzenia 

wspólnych komisji. 

2. Zapoznanie się z raportem o stanie gminnym. 
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3. Czynności związane z podjęciem uchwały Rady w sprawie absolutorium dla Burmistrza, w 

tym: zaopiniowanie wykonania budżetu gminy za 2019 rok,przyjęcie wniosku w sprawie 

absolutorium, przedłożenie w/w dokumentów RIO i Radzie Miejskiej 

W trzecim kwartale:  

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej na posiedzeniach wspólnych 

komisji. 

2. Analiza wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 roku.; zaopiniowanie i przyjęcie 

wniosków. 

3. Kontrola obiektów gminnych (świetlice wiejskie, remizy strażackie, place zabaw). 

W czwartym kwartale: 

1. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej na posiedzeniach wspólnych 

komisji. 

2. Analiza i zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach podatków i opłat lokalnych. 

3. Kontrola realizacji zadań w zakresie pomocy społecznej- realizacja programu dożywiania 

w Gminie Rajgród.  

W miarę potrzeb zgłaszanych przez Radę Miejską w Rajgrodzie, Komisja będzie 

wprowadzała zmiany w swoim planie. 

Przewodniczący RM w Rajgrodzie podziękował radnemu Królowi i zapytał zebranych o 

pytania odnośnie projektu uchwały. Pytań nie stwierdzono.  

Przewodniczący przedstawił projekt Uchwały Nr XVI/110/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z 

dnia 30 stycznia 2020 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie na 2020 rok. 

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał uchwałę pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

Uchwałę Nr XVI/110/20 Rady Miejskiej w Rajgrodzie z dnia 30 stycznia 2020 r. w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok. 

Ad. 6. Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie 

za 2019 r 
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Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. 

przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej- Radny Stanisław Król. 

(Sprawozdanie do wglądu w Biurze Rady). 

Przewodniczący RM podziękował Radnemu Królowi i zapytał zebranych o pytania w sprawie 

Przyjęcie sprawozdania z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. 

Pytań nie stwierdzono.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt sprawozdania 

pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał sprawozdanie pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. 

Ad. 7. Przyjęcie sprawozdania z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. 

Sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. przedstawił 

Wiceprzewodniczący RM- Bogusław Kuczyński.  

(Sprawozdanie do wglądu w Biurze Rady). 

Przewodniczący RM zapytał o pytania lub uwagi do przedstawionego sprawozdania. 

Radni nie wnieśli żadnych pytań i uwag.  

Przewodniczący RM poprosił o opinię komisji.  

Komisja zaopiniowała projekt sprawozdania pozytywnie.  

Przewodniczący RM poddał sprawozdanie pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła 

sprawozdanie z pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. 

Ad. 8. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok. 
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Plan pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok przedstawił Wiceprzewodniczący RM- 

Bogusław Kuczyński. (Plan pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok do wglądu w 

Biurze Rady). 

Po przedstawieniu planu pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok Przewodniczący 

RM zapytał zebranych o pytania odnośnie planu pracy. Pytań nie stwierdzono. 

Przewodniczący poprosił opinię komisji. Komisja zaopiniowała projekt planu pracy Rady 

Miejskiej w Rajgrodzie pozytywnie. 

Przewodniczący RM poddał plan pracy pod głosowanie.  

W wyniku zarządzonego głosowania Rada Miejska w Rajgrodzie jednogłośnie przyjęła plan 

pracy Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok. 

Ad. 9. Przedstawienie sprawozdania z pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w 

Rajgrodzie za 2019 r.  

Sprawozdanie z pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie za 2019 r. przedstawiła 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Rajgrodzie -Anna Graczewska. (Sprawozdanie do 

wglądu w Biurze Rady). 

Po przedstawieniu sprawozdania Przewodniczący RM zapytał zebranych o pytania odnośnie 

omawianego punktu. Pytań nie zgłoszono. 

Ad. 10. Przedstawienie planu pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 

2020 rok.  

Plan pracy Stałych Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok przedstawiła 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej w Rajgrodzie- Anna Graczewska. (Plan pracy Stałych 

Komisji Rady Miejskiej w Rajgrodzie na 2020 rok dostępny do wglądu w Biurze Rady) 

Przewodniczący RM zapytał zebranych o pytania odnośnie omawianego punktu. Pytań nie 

zgłoszono. 

 

Ad. 11. Wnioski i oświadczenia radnych.  
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Radni nie wnieśli żadnych wniosków i oświadczeń. 

Ad. 12. Sprawy różne.  

Przewodniczący Rady Marek Bućko poprosił Dyrektora ZGKiM o zorganizowanie w 

najbliższym czasie zbiórki folii rolniczej. Poinformował, iż jakby była taka możliwość, to 

byłby wdzięczny.  

Dyrektor ZGKiM poinformował, iż z racji tego, iż Przewodniczący zwracał na to uwagę już 

wcześniej, na wyjeździe do Dolistowa z Burmistrzem, dyrektor rozmawiał na ten temat z 

prezesem BIOM- panem Bałakierem. Prezes BIOM poinformował, iż poczeka do końca I 

kwartału 2020 roku na wyniki naboru z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej. Jeżeli nabór nie będzie rozstrzygnięty, wówczas prezes podejmie 

decyzję o jeszcze jednej zbiórce folii rolniczej na terenie gminy. 

Radny Matysiewicz poprosił Dyrektora ZGKiM o przycięcie drzew na ul. Szkolnej przy 

Domu Kultury w Rajgrodzie. Zapytał również o termin realizacji. Uzasadnił, iż zbliża się 

wiosna i okres lęgowy. Poinformował, iż jest to ulica turystyczna i latem pojawia się problem 

brudnych chodników i niemożności przejścia chodnikiem pod drzewami. 

Dyrektor ZGKiM przyjął zadanie do realizacji. Poinformował, iż ciężko stwierdzić dokładną 

datę. 

Ad. 13. Zamknięcie Obrad. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o godz. 12.30 Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 

obrady XVI Sesji Rady Miejskiej w Rajgrodzie. 

 

Protokołowała 

Natalia Pogorzelska 

Przewodniczący Rady Miejskiej 
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